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ELŐTERJESZTÉS 

tá rgya láso k kezdeményezésére a Kőra kás pa rk 1-8. szám ala tti épület t ulajdonj ogának 
és müköd1etésének megszerzésére a funkció megtartása mellett 

Tisztelt Képviselő-testület ! 

Az XV. kerületi Ön.kormányzat képviselő-testülete 2017. május 2-án levette napirendjéről az 
Önkormányzat és a BMSZKI közötti együttműködési szerződésrő l szóló előterjesztést, így az 
ahhoz kapcso lódó módosító indítványomat sem tudta tárgyalni, mely az ott lakók kérését 
tolmácsolta. Az előterjesztés a júniusi testületi ülésre nem került be ismét, így indítványomat 
külön előte1jesztés formájában nyúj tom be. 

A Budapesti Szociá li s és Módszertani Központ és Intézményei (BMSZKI) 2010-ben vette át a 
Fővárosi Önkormányzat tulajdonát képező Kőrakás park 1-8. szám alatti több mint 500 
férőhelyes épület üzemeltetését. Ebben az évben került kialakításra a 4. és 5. lépcsőházakban 
ún. átmeneti szállás, ,.hajléktalanok" részére közel 150 férőhellyel. A 4. és 5. lépcsőházba 

beköltöző lakók 1 és fél éves időtartalomra tartózkodhatnak ezen elhelyezés keretei között, 
hiszen az utánuk j áró áll ami normatíva ezután megszünik. Egy és fé l év letelte után ezen 
lakók egy része átkerül a másik 6 l épcsőházba, a „Szobabérlők" közé. A 4. és 5. lépcsőházban 

generálódott probléma (ivászat, erőszakos magatartás, hangoskodás, rendszertelen életvitel, 
gyűjtögetett holmi fel halmozása a közös helyiségekben, kéregetés, rongálás, ágyi poloska, 
csótány) az elmúlt években fokozatosan továbbte1jedt, mára már az összes szinten és 
lépcsőházban részben vagy egészében fellelhető . A nagy múltú Szobabérlők házában, ahol 
megannyi művész, politikus stb ... kezdte budapesti életét vidám , együttműködő, szerető 

közegben, mára már nem jó éln i. 

Az üzemeltetővál táskor 20 10-ben tett ígéretekből „a közbiztonság, a környéken é lők 

nyugalmának fenntartása érdekében minden tőlük telhetőt megtesznek és a korábbinál sokkal 
nagyobb rendet tartanak majd a környéken. Éjjel-nappal két biztonsági űrt alkalmaznak, a 
bejáratokat bekamcrázzák, és ellenőrzött beléptető rendszert építenek ki annak érdekében, 
hogy a házban csak az arra jogosultak mehessenek be.", „itt csak az kap elhelyezést, aki 
dolgozik, aki jövedelemmel rendelkezik és aki kezdeni akar valamit az életével" ... stb. nem 
sok teljesült. 

Képviselőként rendszeresen fo rdulnak hozzám a Kőrakás park 1-8. épület lakói. Szinte 
mindannyian, ki vétel nélkül mára már szeretnének menekülni a 20 10 után kialaku lt 
körülmények miatt, hiszen a rendes, a korábbi körülményeket szerető bérl ők életkörülményei 



körülmények miatt, hiszen a rendes, a korábbi körülményeket szerető bérlők életkörülményei 
megváltoztak egy csapásra az üzemeltetőváltás után. Az üzemeltetők felé hiába bármilyen 
lakói, képviselői jelzés, nem történik hathatós változás az életkörülményekben. Az 
intézményben uralkodó életkörülmények, nemhogy fejlődtek vagy javultak volna, a 2010 
előtti állapotokhoz nem sikerül visszatérnj évek óta. 

Az átmeneti hajléktalanszálló két lépcsőházában élők, valamint az onnan az intézmény más 
lépcsőházaiba egy és fél év után átkerülök problémáival az Egészségügyi, Szociális és 
Esélyegyenlőségi Bizottság elnökeként is találkozom. A Kőrakás park 1-8. 8 lépcsőházában 

élők, mind kerületi lakosok, igénybe veszik az önkormányzat szociális támogatásait, évente 
több tíz millió forint összegben. Problémáikat a XV. kerületi Önkormányzat szociális ellátó 
rendszere (támogatások, bérlakás) próbálja kezelni, nem a generál problémát a kerületbe több 
százas nagyságrendbe az évek alatt behozó BMSZKI. Szociális munkásaik a feladatukat nem 
végzik el , szinte meg sem találhatóak az épületben, ugyanúgy ahogy az ápolók, gondozók 
sem. A havi bérleti díj beszedésén kívül ezen „munkatársakkal" a lakók nem találkoznak. 

Számomra van összehasonlítási alap jól működő kerületi intézménnyel, ahol a munkához 
szoktatást, az álláskeresést, a megtakarítás képzést, a helyes életvitel elsajátítását, a 
gondozást, az utógondozást, a nyomonkövetést ... stb. mind-mind meg tudják valósítani . A 
Kőrakás parkban élő régi lakók elvárása nem lehetetlen, hiszen ami a Szociális és 
Rehabilitációs Alapítvány Aporháza utcai intézményében működőképes Rákospalotán, az 
Új palotán is működhetne. 

Hét év alatt, sok környékbeli és helyben élő jelzésére sem sikerült a problémákat 
teljességében orvosolni Az épület külső szigetelése és környezetének rendbetétele a Zsókavár 
program keretében hatalmas önkormányzati támogatással megvalósult 20 14-re, ám ez nem 
oldotta meg a belső rendezetlen állapotokat, úgy ahogy a bent élők részére folyósításra kerülő 
több tíz milliós önkormányzati ilyen-olyan támogatás sem. A májusi előterj esztés 
lehetőségképpen évente 2 fö helyzetét kívánta volna orvosolni, s 2 főt próbált volna kimenteni 
az ott uralkodó rendezetlen állapotok közül. 

Véleményem szerint, tolmácsolva a lakók véleményét is ez a beavatkozás kevés, nagyban 
függne a vezetői kijelölés által az intézményvezető elfogultságától. Tisztelettel kérem 
képviselőtársaimat fogadják el az intézményben élő több száz lakos érdekében 
kezdeményezésemet. Tegyünk végre lépést annak érdekében, hogy az épületet, a funkció 
megtartásával a XV. kerületi Önkormányzat átvehesse és saját hatáskörében olyan 
üzemeltetőt találhasson, aki lokálisan, a szociális segítségnyújtást és felzárkóztatást szem 
előtt tartva ismét vonzó, békés, élhető hellyé tudja alakítani a Kőrakás park 1-8. alatt 
lévő intézményt. 

Jelenleg a XV. kerületi Önkormányzatnak semmilyen beleszólása sincs az üzemeltetésbe, 
semmilyen rálátása sincs a bent folyó szociális tevékenységre és az állami normatíva 
felhasználásának hatékonyságára. Egy több budapesti intézményt fenntartó 
mamutintézménynél, mely több vezetőváltáson ment át az elmúlt években, biztosan jobb 
üzemeltetőt tudna találni az önkormányzat, amely egybe esne a bent élők több éves 
elvárásával. 



Előterjesztésemhez mellékelem az épületben uralkodó állapotokkal kapcsolatos panaszokkal 
kapcsolatos dokumentáció egy részét tájékoztatásul. 

Kérem a Képviselő-testületet, hogy tárgyalja meg az előterjesztést, és fogadja el a határozati 
javaslatokat. 

Budapest, 2017. június 2. 

Victorné dr. Kovác 
képviselő 
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Határozati javaslat: 

A Képviselő-testület úgy dönt, hogy 

1. felkéri a polgármestert, hogy kezdeményezzen tárgyalásokat a funkció és a feladat 
megtartása mellett az 1157 Budapest, Kőrakás park 1-8. számú épüJet 
tulajdonjogának, valamint működtetésének megszerzése érdekében. 

Felelős : polgármester 
Határidő : 2017. szeptember 1. 

2. felkéri a polgármestert, hogy tájékoztassa a képviselő-testületet a lefolytatott 
tárgyalásokról, valamint a 1157 Budapest, Kőrakás park 1-8. számú épület 
tulajdonjogának, valamint működtetésének megszerzésével kapcsolatos 
lehetőségekről . 

Felelős: polgármester 
Határidő : 2017. október 31. 

A határozati javaslat elfogadásához egyszerű szavazattöbbség szükséges. 

Jogszabályi hivatkozás: a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 201 1. évi CLXXXJX 
törvény 13.§ (1) bekezdés 

MELLÉKLETEK: 
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A világ minden v.irodban gondol je
lent a ha~éktalanok el>elyezöoe. A váro• 
vezet<isónok még azoknak az olthonla
lanoknak a lal<hatáso Í> nehezen meg
okt1at6, akik dolgoznak, es ennek eHe
nero nem tudnak maglA<Mk otthont to
rerTtori. A fövaros a XV. kO!úlelben ala
ldtaná át a meglóv6, hajléktalanoknak 
otthont adó óp(.iotól lgy próbám •rtf· 
hfteni a fedólnöikfAiek lakhata11 gondja
in és a mogoldá15al UJOI kóll•ége1t I• 
csokk.onthOIIló. A kérdésben lakouagi 
fór1.1J10l h/vtak óH.Z:e marciusban. 

A fórun elején Hajó.J 1..31.216, a ke<G
lel polgármesloro kászclntótto a R1el>" 
jelen1ekel. valamnt 1 Budapesti !.100. 
szenani Szoc&ah• K6zpont és lntezme
rtf'Á (BMSZKI) 1gazga1ójá1. Pelle J~ 
fal, az inteze1 iga~D-hetf'l(tesél. dr. 
Gvön Pétetl. további dr. HórlCh Ferenc. 
dr. Varga 5::ilvla ügyvédol<el a H6tich és 
Varga Ügyvédi Iroda kép.iselllében és 
a megjelent önkonnány-.a1I kÓjMselökel. 

• A szobéérlóll hhe • Fóvtir osl 
Őnkonnányut tulajdona é5 a lakók 
betJl,,,áUról Is a föv8ros d&lt A XV. 
kerületi llnkoonényzat semmilyen 11Zer
zödés1 nem köt a lakókkal. A szobebé1-
lók szociális problémái azonban a kerü
lelben jelontkaznek, ugyanis a lakók 111-
landó lalcr:lme a XV. kerOlelben lalélha
ló. A szobebéflök házában minlegy 544 
féröh<>lyftt alakllottak ki. és a lakók pá
lyázal ú1j*1 kerOlhetnek be az ínléz
ménybe. A Fövárosi önkonn;lnyzal az 
utóbbi idöben egyre nehezebben lud· 
ta fenntartani a SZobebclr1ök házál, lgy 
a lovébbi mJkl!d1etés bizlosilására pt6-
báll megoldásl lalálni. A véllozásl az je
Jonlelle, hogy a Fövérosi Önlionnlrtfzat 
tavaly a Budapesll Módszertani Szociá
lis K0zpon1 és lnlézményei cégei bizla 
meg a ház Qzernellelásevel és két lép
csöházat álmeneli szálássll nW>ösMe
nének ál • vázolo az elillményekel a 
polgármesle<. 

A srobabértelet igénybe vevök utlm 
nem jár álami lárrogatás, ezért döntötl 
IJgy a Fövárosl Onkonnlnyzal . hogy a 
4. és 5. lépc$óháza1 a j6vóben átmeneti 
11Záll<\s kalegófléba sorolja él, lgy "'"11· 
egy 150 ágyra kapnénak a ldlzponll köll
ségvetésbOI norrrotlvál A váttozlatás
sal bizloslthalják a ház mJkadletésill a 
lakbérek jelenlós emelése nélkül. 

A lakossági fórum egyik célja. hogy 
lájélalzlassák a hárl>an ólöket, és e kör
nyéken lal<ókal a tervektől és csak ez1 
köllelöen kérik meg az engedélyt a funk
cióYáttásra. 

Pelle József a szobobclrl6k hézéval 
kapcsolelos IONekról elrrond1a, hogy 
az emdeci cél szemi a befolyó lakbérek
böl akarták femtartanl a 1-ézat. Az évek 
során azonban vll;lgossé vél. hogy nem 
emelhelok olyan mértékben a lakbérek, 
ahogyan emelkednek a femtaruls köll
ségei. A véros vezelése laYaly szOffb&
sül azzal, hogy nem ludja garanlélni a 
kllltségvelésben a femurtáshoz szOk
séges minlegy 40 millió forinlol . Az 6sz
szeg egy részét a lalallc álal be nem 6-
zetetl lakbérelc és közilzemi díjak !ették 
ki , t°'ábbé pollyázalolt oblrál;lsának ne
hézsége triatt szép szárrilen maradtak 
lcladatlan, Uros szobák is. Ezelc után a 
föváros eldllnlhelle, hogy megszOnletl a 
sz~ltalásl V8{Jf olyan Qzeme•ot01 ke
res, aki mogotdja a hóz mJködlelésél. A 
Féwárosl önkormányzat tavaly ol<IOber
ben dönt6t1 úgy, hogy a BMSZKI kazeló
sébe adja az épOlelel. A fórumon egy e~ 
vil szeJVeződés frésos anyagot adoll ál 
az lgazgalónak. 

-A Nylrpalola Társaság akai elkészl -
1e11 áUásfoglal<lssal kapcsolatban hang
súlyozni ken, hogy a F6városl Közgyü
lés két részben, nyl/Wnos ü lésen tllr
gye/IJJ " szobllbéttóll házával latp
cso/atos rerve/ce~ megoldás/ leheti>
úgelret A Fövárosi Közgyülésoek loe
rlllell kéJ>1i6elók Is tagjai, ezért a lervek
röl az újpalotalakal Is infoonélniuk kel
lett. A kllzgyülés egyébkén! pértéltásni 

-;~ 

tekinlel nélldll fogad1a el az elölerjesz· 
lésl. A korosjrukció megválazlalásál az 
indokolla, hogy nincs elegendő pénz az 
üzemelletésre, és a jelenlegi formában 
csak akkor tudnék múkOdlelni a házat, 
ha jelontösen emelnél< a lakbérakel • 
magyarázta az igazgató. 

Várhatóan július 1-jélol kezdik meg a 
4. és 5. lépcsöház feltö11ésél..az átme
neti szálásta éll<ezokkel 'Az ........., 
• sz-. lalmól elrnondla, hogy olyat! 
flllllltl-.ok lerlllhalnelr be, „ ...... ....__ ...-...,.. .. ...,..._ 
lllbl nem 1""61< magcldani. ~ 
... ...... hogy 8 ltilzbiztlanúg, • 11&
,,,_. Met~~ 
.......... ......, Wlllrlllhlill meg-

---• loorfltlbinál ....... nogwgbb IW!dol lmtal"* majd.~: éjll-
napplll I* béztonsági 611-... .• ............. ~ ........ zilr,,.,....,. tandaWt .,,.,..,. ld 
__. érdoWben, "°lw a házben c.
az ana jogmubk „..._.., be. 

A jelenlegi szabályozók szeri ni a szo
babérlökkel legfeljebb egy évre klllnek 
szerződési , akimek pedig még nem 
járt Jo a megállapodások. azokkal a ha
lályos szerződésben foglaltak ídotar
tamém klllötték meg az új megálapo· 
dásl. Az átmeneti súllára k/j/tözóll· 
k~ egy és még egy éves szerzödtlse
kftt klitnek. 

A BMSZKI anyagi felelösséget csak 
olyan károlc esetén vállal. ami blzOrtfll· 
hal6an neki< leltóha16 mulaszlés mi
alt következet! be. A lelQgyelllel rrhl 
• SZIObolbér1ölc, ,...., az 6ln*18ll llZM
"--Wllll llÜ'8111bai. BMSZIQ látja 
el, lgr a fallmrOlö pmblemtltbl az inlé-

-~ • lalllk. 
A Nyírpalola Társaség állésfog!alá-

séban javaslatként szerepel, hogy a je
lenleg is dolgozó allcalniazoetalc mellett 
egészségügyi. pszlchológiai és szoci
élis szakernberelo!I alkalmazzanak. A 
~ mDll ~ llU1"""'9111 

~·-· •-..lóflklvill ....... 
GDCilllia ...... „ ~ „ gando-
... 111t tpalllMn. Fontos lenne, 

hogy 8 házban kllzi>sségi helyeket Is ki
alakítsanak, ezt azonban nehéz megol
dani. Az igazgaló azt viszont j6 elképze
lésnek 1at1ja, hogy az Ozemettetö a la
koss3gl megblzottal larlsa a kapcsola
lol. Pelle Józsá a beszárrolöja végén 
elmondta, hogy a házzal kapcsolalos 
változásokról a Fővárosi Önlionnlnyzal 
dönt, rrivel a törvény killelezi a fővárosi 
az álmeneti szaDasok kialakiláséla. 

Dr. GyórlPéhranoyít lett hozza az el
hangzottakhoz. hogy a szobabérlók há
zaban ieJonleg 150 szabad férőhelyet 
tartanak nyllvén, ez1 akarják fe•ölleni la
kókkal. Sokan keresik meg a k6-nyéken 
lévö rézakb61. érdeklődnek a pályázat
ról , szerelnének ITÍnél előbb belc6llöz
ni. Az. elmjl idöszalcban mát elkezdöd· 
lelc az éllcOl!özések, amelyel v~rhatóan 
április 1-íéig belejeznek. és akkor lud
nak majd az üres férőhelyekre pollyáza
totat kirni. 

- TOl>ben felv-lék. hogy az élme· 
neci szálló Ozeme•etése mialt C$6kl<en
hel az "1getiaook értéke. Ennek meg· 
elbzésére a j6vöben Is szobabétlök hé
zakénl mJködlelilc az épületet és azok 
kllltözhelnek be, akik j&iedelerrmel ren
delkeznek és rendesen fizelik a bérleti 
d ljal • hangsúlyozta az igazga16-hetye1-
1es. 

A beszárro16 után kérdésekel tehel · 
lelc fel a f6rurron megjelenlek. A lako· 
sok közUI sokakal az érdekelt, hogy a 
kllllözés jár-e egyOU lakcmváKozássat 
és milyen bétlöi jogosullségaik Josznek 
a l°'ábbiakben? Az is lelvetödllll , hogy 
mii legyen az a bé~ö. aki nem aka- ki
kllllözni a mostani otthonából? Többen 
az átköltözéssel nem értenek egyel, mi
vel szerintük rosszabb aHapolban lévö 
szobékal kellene efogadniuk, mint ami
ben mos! laknak. Kénlésl<érrl nwü• fel. 
hogy a házzal kapcsolalos költségek 

Városházi. Napló 
melyik Onlionnlnyzatot lertieik, lovlll>
bá melyik helyhalóság egyenlíti ki a la· 
k6k álal leflalrrozolt ad69ságol? El
hang.toll, hogy a betegeknek gondot je
Jonl a költözés. A kérdezők ana is kitér
lek, hogy ha lejárt az új szenódésotc. 
akkor pályázniuk kell-e ll!lnételteo vagy 
sem. 

Pelle J6zsof válaszéb61 kiderftlt , hogy 
azért alakttják át a házal. hogy lgértfbe 
vehessék az élami nonmlivél. és lclzá
rólag átmeneti szllllltlhelyeket klvén
nak lda/ak/lllnl. Almeneli széll6 müköd· 
letése esetén pedig szociális rrunlc3so
ka1ís1cen alkalmazniuk. Senkil nem fog
nak kényszerrel kikOllöztelni a szoba· 
jllból. Aki akar, az rreradhal a 4. és az 
5. lépc1!Öházban lévö szobájában ad
dig, amlg nem jár le a 11Zen6dése. Arra 
a lakrészre azooban nem kö1nek újabb 
szerzödés1 a szobabér1ökkel. A szerzö
dós lejártál lcOvelöen új szobái ajánla
nak lel és a Johelöségeikhez mérten se
gítik a kOl1özésl. 

A válaszadási dr. Gyólf Péter folytal
la. aki lo1ért arra. hogy az átmeneti szál
lón 12+12 hónapos azenödést kOlnek. 
Felajénlotlák a 4. és 5. lépcsőházban 
lakóknak, hogy amlg ludnak valasztani, 
addig igényeljenek rTásik szobát a IObbi 
lépcaóházben. Ami is felhívta a figyel
me!. hogy alciknek lejár a czerzödésük. 
nem kell Ili év10 elöre kauci6I beflzel
niOk. Akik pedig rendesen fiz~k a lak
bért. és bela1jék a házi rend szabélya
~. azokkal minden évben megkö1ik a k6-
velkezö évre a szerződési. Senkit nem 
jelenlettelc ki, mindenki a XV. kerületben 
moradhal állandó bejelentövet. 

Az igazgaló-helyettes azt is elmond
la. hogy a magyar éllem lámogatja nor
ma1iva segllségével az álmeneli szállá
son ölök bérleti dljét. lehál az állam ki
pólolja a havi kótelozettségol . Azl is 
ludják, hogy a szobobórlók háza nincs 
j6 mJszokl éllapolban, éppen ezért az 
4plllotet lal•llltJák, komtonosltJák.. 

- Senki nem kOtelozOnk a kölözés
re. Ezt csak azért javasolluk, mert fél
év rnilva mér kevesebb helyböl lehel 
választani. Azok. alcik most nem kértek 
csemszobál a jelenlegi helyOkön rm
radhalnak. 

Dr. Győri Pél..- végezetül elmondta, 
hogy az éllésfoglalásben szerepel. hogy 
a helyi civi lanácsol Ocsovaí úr vezel
né. Nyilollak anra. hogy lnrtsák a kap
csolalol a környék lakóival. egyOtt la· 
léljanak megoldást a felmerülö problé
mákra. éppen ezért várják a megltere· 
séseket . 

Pelle József kiegészlésloénl emond
ta, hogy az •-a m l,..on lakók
ról e föváros gondoskodik . A helyi ön
kormányzatnál az eselek IObbségében 
a gyámllggyel. gyonnek-el>elyezésset 
kapcsolatos köllségok merOlhelnek fel. 

• A BMSZKI rrég nem kapott lárno
gatásl. ezért a legszllks6gesebb fekljl
lásokal sajál kllNségén végeztell el. A 
mükadésl engedély megszerzé6ét kö
vetően kaphatunk állami támogalást, 
alri egy évre 71 ,5 mili6 forintot jelen!. 
Az álmeneli szállés féröhelyeínek szé
mlll 150 égyben rroximálla a IOtvértf • 
magyarázta az igazgató. 

A szenödésekkel kapcaolatben kilért 
anra, hogy a koolbbl megallapodások
nal< nincs olyan ponlja, melyet ne emel
tek volna ál az új szerződésbe , amit vi
czonl nem kö1etez0 megllOlni. A besz&
mitha16 felújilésckal (a korábbi szeaö
désben foglaltalt értemében) klzérl>lag 
a fennta11> előzetes jóváhagyáséval l&
heletl végreha~ani. A halározolt klejol 
szerződés lejárta elölt javasolja az lll
költözésl . 

A bérleti dljról elmondta: valóban úgy 
kalkullllak. hogy kevesebb lesz a bérle-
11 dlJ, de a Fővárosi Killgyülós kélezer 
forinltal megemene a lakbért. A föváros 
által meghatározott bérleti dijlloz képest 
az új szerzódéssel rendel<ezők valóban 
kevesebbel fizetnek. 

Ho}QJ Ulszló a fórum végén elmond
ta, hogy az engedélyezés) eljárások 
elólt újabb lakosségi fórurrol lartanak 
a témlban. A házban ölszáznegyven
négy embernek luctnak elhelyezést btz
losllanl, és a jóváhagyas után újabb 
11Zázlllveneo kapják meg a lehel öségel 
arra, hogy normális étele! éljenek. 

• 111 caa'1 „ ,.,. ....,, 1 1, á/ 
/!ttllJllllll. ... jflMdllel11111!1 ........... 
zli • eld....,....., "8l!llnl az 61eté
vel • mondla za"8liilrd a polg81r1-. 

2010. április 19. 

Sokan még mindig nem hiszik el, dr. Báinl Sándor búcsú nélkOI lévozott ldlzO
IOnk. A Szakrendelő korábbi vezetöje. a neves ideggyógyász m unMba menet 
lett rosszul, majd mlulán kollégái kl!zel kél héten él küzdöttek az éleléért, febru· 
árban örölcre itt hagyott bennünkel. Csaló<fja, rokonai. koMégái, belegei és lisztelöl 
március 12-én vetlek vógsö búcsút !öle. 
- Végtiszlesség megadására és egy ulols6 éldásra jötlOnk el ide, a XIII. kerüle
l i Frangepán ulca Relormálus lemplomba - mondla Hajdu Lllszló polgarmester. 
- OsszegyúKünk, hogy lslenhozzédol rrond)unk dr. Bálin! Sándor föorvos úrnak. e 
XV. kertllet Díszpolgárának. 
·Dr. Bálin! Sándor fél évszázada áffl az egészségügy szolgálatában. Egész élete 
tanulással és orvoslással lel! el. 1961-ben szerezlo meg orvosi diplomájál, 4 év
vel késóbb pedig szakotvosi vizsgál lett elmegyógyászatból. 1977-ben pedig ideg· 
gy6gyaszalb6t. Az orvosi hierarchiai ranglétra minden fokát végigjárta, egészen a 
kórház i fölgazgalóságig , de s legfontosabb mindig a gyógyftás volt• számára. 
1966-lól az Újpesli Kórház Rendelöintézel ldegoszlályán alorvoskénl . ezt kiiYe· 
löen adjunktuskénl dolgoz011. 1977-löl igazgalD-helyettes. majd 1982-töl jár6be-
1eg-irányí16 helyettes a XV. kerüloh Szakrendelöben. 1987 és 1988. kOzOll a Cse
pei Kórház föigazgalói leendöit látta el. Megblzással veze11e a XV. kerOletl Pol
gármesteri Hivalal Egészségügyi lrodájál, majd ezzel egy idöben a XV. kerületi 
Egészségügyi lnlézmény igazgalója lel!. Utolsó évei>en a XV. kertlleti Egészség· 
ügyi lnlézmény Ideggyógyászati Szakrendelés vezetö föorvosa voa. 
Szakmai és vezetöl fe~ödése érdekében pályafutása alall szárTtalan 1ovabbkép
zésen veti részi. Munkiljával kapcsolatban a betegei ellameröftn nyilatkoztak, 
szeretettel beszéltek r 61s. mgaszkodlak hozzá. ldeggyógyasz föorvoskénl mun
kéjál az egészségllgy és e belegei itanli el<ölelazettséggel, rendkivOI letkesen, 
szociális érzél<enységgel és klemel<edö szakértelenvnel végezte. A XV. kerület 
ideggyógyászali ellátásának fejlesztéséhez nagyban hozzájáruR. szaklerOlelén 
kiemelkedö eredmértfekel én el. 
- Még a halála elöll is sportolt, hiszen tudla, hogy a mindennapi megújull>shoz 
sz~leml és flzilull kond/clóra van szükség. Sok leniszpartnere ludna mesél
ni a jálékinlelligencléjáról. lslenfélö ember volt, fontosnak 1ar101ta a h~et. az er
kölcsöl, az emberi szeretelel és az összefogéSI . A kerület polgármestereként na
gyon sok segfts6get kaplam dr. Bélinl Sándor főorvos úrtól. Úgy gondolom, hogy 
Újpesl, Rákospelola, Peslújhely és Újpalota lakosságét, a doklor úr belege~ nagy 
veszleség érle dr. Bálin! Sándor halélával. Éltilpályéja során a magyar nép egész
ségügyi eMátasa lerén végzel! kieme1l<edó munkl\ssága ellsmerésekénl 1998-ban 
a KerOlel Jövöjéért k~Onletésl, 2004-bon a Magyar Közlársaság Ezüst Érdemke
resztel kapott, 2006-ban pedig a XV. ke10lel Diszpolgára lel!. A XV. kerületi ön
kormányzat a sajál halolljának leldnli dr. Bálin! Sándort. akínek a rákospalotai ie
metőben a dlszpolgárok száméra fennlartolt slrhelyen is megórizzílk az emlékét. 

B d 'il F u X.'V kt 1 I • On~ '1T" lll'f L1 
PAL'l'AZATI KllRASI\ Elen 1 t • nulnban tlfn a Jpotlban ' 

i. •ulot e lnyf' t • 

A pályázat célja: az Élen a lanulásben. élen a sportban dlj odailélése, a XV. 
kerületi önkonnányza1 nevetésk>klalási ínlézményeiben 1anul6, vagy a kerület 
ben éló gyermekeknek. 
A pályázat kllrója: XV. kerület i Önkormártfzal Müvelödési. Oktalasl és Sport 
Bizottsága 
A pályázók köt"e: a XV. ke1Uletben élö, vagy a XV. kerOleti önkormányzat fenn
lartása alá tartozó nevelésl-oktalasi intézményekben lanull>. 10-19 éves sporto
ló diákok. 
P ályázati feltételek: 
oo A XV. kerOleli Onkormlnyzat fennlartása aiá lartozó nevelési-olctalásl inléz· 
mértfben nappeli tanulói jogviszony. vagy állandó lakhely legaiább hétom éve a 
XV. kerületben, 10-19 éves kor. 
"' Féléves lanulmányí eredményének állaga o 2009-2010-ea oktalási évben log· 
alább 4.5 (a félévi értesttö masolatával koli igazolni, melyen szerepel a 1anul6 neve 
és az iskola bélyegzóje) 
"' Beszémtthaló sporterodmények: 
- b<Jdapestl diákolimpián elért elsö három helyezés 
- sportági szaksz0Vels6gi versenyrendszer budopeSli verseny elsö három helyezés, 
- országos diákoimpla elsö hal helyezés, 
- sportági szakszövetségi ver&enyrondszer országos verseny elsó hal helyezés. 
- nemze1k6zl verseny etsö hat helyezés. 
A sporteredményt az oklevél fénymásolatával, vagy a sportági szakszövetség iga
zoléUval kérjük beküldeni. Vorsenysorozal részeredményeit nem vesszük figye
lembe. csak a végeredmény!. A lekóhely igazolésa a lakclm kértya fénymasola
távaltörténilr. 
A pályázati adatlap a polgármesteri hivalal OMIS oszlályén szerezhetö be, iletve 
a XV. kerülelí önkonnányzal honlapJá1l>l letö11heló. Csak határidö<e beérkezett és 
hiánylalan pályázalokal fogadunk el. 
Beadási határ!dö· 2010. jprllls 22. 
A pályázalok161 a Művelödési. Oktalási és Sport B izottság haléroz májusi ülésén. 
A pályázat nyertesei e dlj áiadásém meghivól kapnak. 

Némelh Angéla sic. a MOS blzOllSág ~ 

T 1 
1 2011-es népszlmljlással kapcso11to 1 clm l>ejárásró l 

Tajékoztatom e KerOJol lakDsságál, 

hogy a Központi Statisztikai Hivatal 

a 2011-es népszémlálás&al kapcsolalos elökészttó munká~ megkezdle. 

melynek kerelében clml>ej j rást hajl végre 

2010. március 25-e és szeplember 27-e közöl! 

Budapest minden kerületében. 

Az. ellenö12ést vég.zö munkalársak csak a köz1e1Uletek newt, 

ház- és az ajtósdmokat ellenőrzik az adoll clmon, 

a lakók számól es nevél nem. 

A cimbejátásl végzőket a Közponll Slatisztikai Hivatal 

fényképes lg1ZolvAnny1I és megblzólevél lel 16tja el. 

Dt. Nagy Antal slt. jegyző 
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Tisztelt Lakók! 
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Victomé dr. Kovács Judit 
önkormányzati képviselő 

Tárgy: 

Kőrakáspark „Szobabérlők háza" 

Kérés a „Szobabérlők házával" kapcsolatban 

Tisztelt Victomé dr. Kovács Judit 

Pelle József igazgató úrtól kaptam meg levelét, melyre igyekszem körültekintően válaszolni. 

„A lakók panaszai alapján főleg a 4. és az 5. lépcsőházban található szobák fertőzöttek ágyi 

poloskával." 

A 4,5-ös lépcsőház az intézményben, az átmeneti szálló. Itt a fertőzöttség alacsonyabb, mint a 

kereskedelmi szálláshelyen, kisebb volta, és a jóval nagyobb kontroll miatt. Fertőzöttség esetén, 

kötelezhetőek a lakók, ruháik szelektálására, mosásra, a.kár ki is tudjuk küldeni őket a szállóról, pár 

órára, ha szükséges, és a lakrészekbe előzetes értesítés mellett, bármikor be tudunk jutni. 

Folyamatos irtás történik az átmeneti szállón: havonta egy alkalommal, úgy, mint a szobabérlös 

részen. Kiköltözés alkalmával, ha úgy ítéljük meg, soron kívüli irtás történik, ha szükséges kifestjük 

a lakrészt, továbbá, a behozott személyes tárgyak folyamatos kontroll alatt vannak, kéthetente pedig 

ágyneműcsere történik. Mindezek miatt, az átmeneti szállónk fertőzöttségét lényegesen egyszerűbb 

kezelni, mint a kereskedelmi szálláshelyét, így fertőzöttség szempontjából, is jobb a helyzet. 

„Régen minden csütörtökön volt fertőtlenítés, de mivel sokan nem voltak otthon ezen alkalmakkor, 

ezért ezeket megszüntették." 

Nem azért szűnt meg a fertőtlenítés, mert a szobákba nem tudtunk bejutni, hanem azért mert a 

gazdasági ellátó csoportunk felülvizsgálta az irtást, és megállapította, hogy a drága vegyszer, sokszor 

olyan helyre is kerül, ahol szerencsére nincs is fertőzöttség. Ugyanakkor a használatban lévő 

komplex szer, vegyszer tájékoztatója szerim, a hatóanyag időtartama alapján, elegendő a havi egy 

alkalomirtás. /40 ml- 5 liter vízhez, melynek hatástartama: 3-4 hét/ 

1157 Budapest Kőrakáspark 1-8 V.lépcsőház Telefon: 414-0631/32 E-mail: korakaspark@bmszki.hu 



/ : Ezen felül kéthavonta külsős szerv, a Bábolna- Bio cég végzi a csótányirtást zselés megoldással, 

mely a ma használatban lévő szerek közül a leghatékonyabb. Ezt az irtást a Fővárosi Önkormányzat 

finanszírozza. Természetesen minden egyes irtásról jegyzőkönyv készül. 

Továbbá a gondnok kolléga igény esetén ellátja a lakókat az irtáson felül, spray-vel, csótány

csapdával, és rovarirtó porral. 

Az irtásra azért kell feliratkozni , hogy hatékonyabb legyen az irtás, de ugyanakkor ne pazaroljuk a 

drága szert olyan szobára, ahová nem szükséges. 

A „Szobabérlők házában" minden lépcsőház földszintjére kihelyeztünk tájékoztatót, hogy 24 órás 

recepciónkon, bármikor fel lehet iratkozni irtásra. 

Abban az esetben, ha külső bejelentés alapján jelzik számunkra a fertőzést, akkor értesítjük a 

szobabérlős lakót, és kötelezően elrendelhetjük az irtást. A felszólítás tartalmazza, hogy amennyiben 

a lakó nem működik együtt, a lakrészt kinyitjuk, és az irtást elvégezzük. 

Lakóink már többször fordultak panasszal az ANTSZ-hez, névvel , névtelenül, minden esetben a 

panaszt a helyszínen kivizsgálták, és megállapították, hogy a fertőzöttség előfordul sajnos, de a 

BMSZKI, mint üzemeltető, mindent megtesz a fertőzöttség megszüntetésének érdekében. 

Ami a környező épület lakóinak félelmét illeti, az ANTSZ szakembereinek információja alapján 

sajnálatosan a környék és azok épületeiben is szórványosan van fertőzöttség, és semmilyen 

bizonyítható jele nincs annak, hogy ez a helyzet kizárólag 2010 után alakult volna, ki amikor is az 

üzemeltető váltás történt. 

Amennyiben a panaszosok vállalják, hogy egy közös helyszíni fórumon megbeszéljük az irtás körüli 

problémákat, munkatársaim és én is szívesen állunk rendelkezésre. Annál is inkább, mert a panasz, 

jogos, hihetetlen erőfeszítéseket teszünk, mégsem mondható el, hogy rovarmentes a szálló. Ez 

ténykérdés. Azonban az is látható a levélből, hogy sok, olyan állítást is tartalmaz, mely erősen 

pontatlan, vagy teljes kitalációra épül. 

Üdvözlettel: 

Budapest, 2015. március 12. 
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~SZOCIÁLISKOZPONTÉS~,-
Kőrakáspark „Szobabérlők háza" 

Tisztelt Lakók! 

2016 év folyamán új kártevőirtó cég kezdi meg működését az 
intézményünkben. 

Az új cég feltételei a kötelező irtás során: 
- az összes lakrészbe való bejutás 
- rendezett lakrész 
- a zsúfoltság megszüntetése 
- ágyak elhúzása, hogy a falakat is érje az irtószer 
- az élelmiszerek, személyes értékek, tárgyak védett helyre 

pakolása 
- a zárt szekrényekbe való bejutás biztosítása 

-----·---- --------- - - ------- - --- ---- ---
Ha a fent leírt feltételek nem teljesülnek a lakrészben, akkor a cég nem 
végzi el az irtást, viszont kiszámlázza a költségeket a kimaradt 
lakrészekre is! 
Amennyiben nem tudunk bejutni a lakrészbe, fel fogjuk nyitni! Annak 
minden költsége a bérlőt illeti. 
Az irtás időpontja: 2016. január 18.-a, hétfő, 8 óra. 

Kellemes ünnepeket kívánunk! 

BMSZKI Vezetőség 

2015. december 18. 

1157 Budapest Kőrakáspark 1-8 V.lépcsőbáz 



IOIJ&Ubalyban eJOirt szemelyi es !á'gy1 fali.tl!ll'!kkel Eiv>eo eredmenytelensege eseren a ,a1as1 h1vaia1 

elr11ndel1 eg&szMg!/gy1 i.artevo•1.nsal lliv~i foglalkozó szakvállalkozas tgtnybevételet." 

T~om hogy ellenörzéseinlt. ll!eM a houank érkezett beJolentftek alail!an lliJnOt nem csal< a 
l<Oflll<as pal1t 1 -8 sz6m alatti ép<»et Anntett et<üny és tgyi 1X>losk• lertOZomeggel. llanern egé$l 
Budapest Termótzeteten azolcban az épOletekben. melynek lakót kozul IOkafl a lomlllanitnkor 
kidobott eselleg ll1M .it1I hulla!Wlknak ltett. gyakran agyi poloskáv.al. csótannyal Mttozotl bulO<okat 
ll<tsználal1 lllrgyal<et visznek be • !altátullbe az egeszség()gvi kártevOknek megtelelO búvOhelyel 
lerem!Y9. nag~ s1*1'nllan fordulnak eiO az említett rovarok. 

TajékoztaWm tov~ hogy az ,Atmlfl6tl SZüh és Smtlabéflók Haza leftlletén tartott el~nk 
eoran tS mlllden esetben megkeressuk a beje!entOt és a jelen lew ~ " beslélnelt munkatll,..,, 

Bej~ az intézmény kozos haaznalalú Mly~ lloztf&ltalág1 allapotára M egyes 
helylS6gel< ~séle vonatkozó ~ere \'Ollalllozoan az llltézméllyben ~ a 
szúr0pro1111Meru 'itng&llt sorAn a ~ozo. hasU1ilatl1 helyilség tlsztak. takanlottak llOltak széklettel való 
szennvtlést nem lehetett étzleltl1 Sajnos a nem megt.telö takan1ottaagr1 vonatkoZOan 111* nll'ICS olyan 
~lyos f()glUbily. amt alapján 11'\t6t ked"' tudun;t PenitSfllel va!O lertozott..eg az V ~liZ IV. 
emeleten lévo lilkft:s.úlen tehtrett nzleln• amelynek a beaz&s oltlaritatál kOlletO U,a festése 
folyamatt>all van a gondnok ~koZlataU szemi Az. Ulemettetes IOf*" esetlltgften lelmeru'o 
periesznedes el~rl!Ma az 6PUIM OZemelllltó)énet< feladata Hatódgunk* 1etenleg J09SZae.IY állal 
való kOleleU. lehetósege nem aY 1enoelkez*tre 

K• r81ll 112 ugyt>en a megtett wsgálalainkrOI szOIO téJékOZWásCm sztves elfogadnat 

Budapest 2015. 1anuár 18. 

Errot i!leMd 
t Clmi.tt 

2 ltattar 

2 

M 
~ 

l\UDAPf'.) 1 rovAttO~ 
KORMÁNYI-fi VATAI A 

Xl\" . KEKÜl.l\'l'I l!l\"AT1\I .,\ 
:'\f. l1 Eli~SZSt'.GC<;YJ OSZTA I.,. 

OgyirMsn111: llP-141NEOI007tf.3/J011 
Ogylntn4: Gömbic T ..... 

T*VY Ta~koll<ltás a BMSZKI Mt.al tenntartolt 
1 t 57 Budapest l<oral(át pack 1-8 az alatti 
.Átmeneti Szanas es Szobabérlök HHa" 
terule~nek c961any és agyi ~IUJ tertozot!Mge 
miett t()l1érlt 1111*l:kedétrö! 

Tetefofl: (1pa3-0614 
E«1111:1411~mr.antu.hu 

(kovacs Judll@flClesz huJ 

Hív s.zam · 
Ez • ~ lllúról99 •11tn1nlkuun kerill 
megkotdésre 

Megkel'~ l!laptin u Állami Népegét~I „ Tiaztion1oel 8&olgál.t OBúgoe Tiutlol'YOlll 
Hiv ..... (1097 9udape8t, ~lbeft FlOIUn üt 2.f.) k~ 2016 )lll\Ulr 15-en enesult H.1169~unlc a 

BMSZKI atlal lenntanott 1157 8udepesl, Körakas parit 1·8 IZ alatti .Atmenett Súllta " Szoba~~ 

Haza" le«i~ CSO.any es ágyi poloska fe<\02~ " az tnte:~ybltn vé'glett rovanrtas 
llalékon~k eleg1ei.nMge m11tt IMtnl be;elentesérOI 

~ munkalarul hefyszln1 sze•nltl tartottal< a !lejelelltffl>en megjelOll .Atmeneti Szál:n ~ 
Szobat*IOll haza len.:llrltn A 2016 Január 18-án 08 óra 00 percko1 tanott hetyszlr11 gzemte ~ a: 
elábbta!lat &llapitotláll meg 
Az inté.t!Mny területe IObb helyen cs61ányokkal 6s poloskava1 fertozott volt a k0f4bbt szerzOdótt 
k6rtevö1rtó vallalkoú9ok állal - legulObb 2015. u eptember 05-én és 2015 szep!9mber 08-én tonent
munkalapoltkal igazoltan olvégeztetletl rov<VWt~ elienere. 

A he•yszlnt YIZ&gtllat óOpolll)tllllfl az intézmtnybetl ~ett rovanrta scrin az u1 szerzodOtt k*rte~ 
az lltOazert a hHZnálall ucasllasnak rnegfe!.e!Oen kff:llellek el éS hordlak fel AJ. irtn terán 
meregmezöl képezntlt az 1rt6a.zerre1 melynek ~ l\Ossllbb tde-g tart így a 1e,1CZkocto életmodu 
rovaroi. esetéll ti ha&asos A helyszim efienörus 90í8!l megallapitasr. került. hogy 1 llédtlctmk a 
J098l11b.iyol\nlk megfele!Oen lajtott egeszsegugyt kattovo~tassal h1vatfiszeruen 10g1atkozó 
$lillkvat:alll0l~ 1gtnybeVételével 

A 1811990 (VI 3 1 NM rendei.t a fertozo tie1egsegek es a ,ar.iányol< megeiozese•rdekeben sz.ukveges 
Jatvényugy1 mtezkedést!krOI 36 § 1endelkez1k a k311evók elleni védeKezesro1· 

('4)
1 Az egeszsegu9y1 kartevok elleni veoet.ezesrol a kO:isegek fedelt?se<ol. v..iam.nt • uu~tóges 

rencluabatyok es e~arasot< 14greh.91tá1Arcl az éf1rte:t terule: vagy epulet luiaJdOnosa t llC!iote 
naszna!ota l{eze!oje, 11.~toleg a gndá'kodo uerv vezeto,e vagy uzemenet:lje tis tov8btrakb0n egyutt 
fenn:art0ia1 koteles gond0$kodn1 
(61 A funnlarti> a ve~ezéfil - M ,ogszabaly 1raske11t nein rende'kez1k - S&Jél k•Vlle!ez 

e vegezhet• amennyiben rendalkez1i.. ai egesz1égugy1 kartellOlrtas végzéSéhez g 

1148 SW.- ea..1D0111M :;iartt IM' - '!&1 8udllffltPI ·1 · Teleloot • '.!6 111363-Cl51• ·Fa. • 3611 , 3 
E·l1'11l 1•~• 1111tlill!~m1 1ruz Ili. H<:nloo _.„ antai " " 



BUDAPESTI MÓDSZERTANI SZOOÁLIS 
KÖZPONT 

ÉS INTÉZMÉNYEI 

IGAZGATÓ 

Victomé dr. Kovács Judit 
körzetes önkormányz.ati képviselö részére 

kovacs.judit@fidesz.hu 

Iktatószám: Ull/441/2016 
Tárgy: Panasz kivizsgálása 

Tisztelt Képviselő Asszony! 

Csatoltan megkUldöm Önnek a 1157 Budapes4 Kőrakás park 4-5. szám alatti Szobabérlők 
Háza lakóinak panaszára az intézményvezetője, Alckad Márta által írt választ . 

• 
Budapest, 2016. március 3. 

Tisztelettel: 

Erről é~sülnek: 
1. Címzett 
2. Irattár 

Cím: 1134 Budapest, XIII. ker. 06zsa György út 152. • Levélcím: 1385 Budapest pf. 882 
Telefon: o6 (1) 320 30 95 • 06 (1) 238-9500 501-es mellék • Fax.:06 (1) 238-9502 

Email: titkarsag@bmszki.hu 
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M DSZE.RT ANI SZOCIÁLIS KÖZPÓNT ÉS INTÉZMÉNYE\ 

Victomé Dr. Kovács Judit 
körzetes önkormán)'LJlti képviselő 

Tárgy 
Válasz 2016. Ol\29. levelére 

Kórakáspark „Szobabérlők háza" 

Tisztelt Victomé dr. Kovács Judit körzetes önkormányzati képviselő! 
. . -

Az épület minden lépcs6há7.ában és minden szintjén fennAU a csót'm és az ágyi poloska fertöznttsf& 

A „Szobabérlők ház.át" 2010-ben vette át a BMSZKI, akkoriban nem volt orsz.ágos poloskafertözöttség, így 
többek között e-zért sem kerülhetett bele a szeJ.ZÖdésekbe kötelező poloskairtás. 
Csótány fertőzöttség volt, mert sajnos 70-es években épült panelházról van szó, de éves szerződésünk van a 
F öv~si Önkonnányz.at által, a Bábolna Bio Kártevő Szolgáltató Kht-vel, aki a rendszeres csótányirtást végzi. 
A szerződésen tú4 azonban minden jó érzésű lakó, akinél gond volt beengedte az irtókat, de ha gócpontot 
érzékel~ vagy valakinek a szomszédja jelezte felénk, hogy szükséges az irtás, a lakót, (lakókat) köteleztük 
az ittá.sra. A hatékonyság érdekében, volt rá példa, hogy szinteket irtottunk le, egyszerre egy időben. 

Természetesen az állftást, hogy minden szinten fennáll a poloska fertőzöttség, sem megerősíteni, sem cáfolni 
nem tudom, mert teljesen egz.akt számadatokkal a korábbi évekre vonatk:o:zQan nem rendelkezem. A 
véleményem és 'lapasztalatom az, hogy sok panasz volt meglapozott és indokolt, ugyanakkor valóban minden 
erőnkkel próbáltuk 1dirtani a rovarokat, kevés sikerrel. 
Az viszont bizon)iOs, hogy lakóink elmondása almján, volt olyan szint, ahol nem volt fertőzöttség és most 
sin~ tehát egyszerre vannak jelen erősen fertőzött és fertőzésmentes szintek. Fontos hangsúlyozni, hogy 
lakóink.elmo11~ hagyatkozom én is! 

A m~thoz már nem, tudok pontos adatokkal szolgálni, de a 2016. januári irtáskor az új cég, az irtás alkalmával 
összeírta azokat a férőhelyeket ahol konkrétan poloskaf~Ö?-(>~ég~t ~~~lt. A ~g álW összeírt kimuµrtás a.lapjáii: ··· . . . .. . . . . .. . . . . . . . .. . .. . . .. .... ... . . 

~Átmeneti szállón 36 lakrészt kötelezett poloskairtásra, mert fertőzést tapasztalt 
- a „Szobabérlők házában 60 lakrészt talált fertőzöttnek. 
- összesen 9 lakrészbe nem tudtak bejutni, akik közül lehívtunk és mindenkit számon kértünk, ~ogy 

miért nem működtek együtt, kivéve egy füt, aki kórházban tartózkodott az adott napon. 
- (A szálló összesen 540 férőhelyes.) ., ,, 

.. 
Az irtók által használt vegyszerek összetételéről nem tudok nyilatkozni, mert ezt szakemberek állították össze, 
és az is tény, hogy higított vegyszerrel ~rtént, de az EU-s szabványok előírása szerint, esetlegesen emberre 
ártalmas vegyszerekkel, - ami bizonyára hatékonyabb lenne-, már nem lehet irtani. 

: , 

1157 Budapest K6rakáspark 1-8 V.lépcsöbá.z Telefon: 414-0631/32 E-mail: korakaspark@bmszki.hu 



..z.'irtás rendszeresen minden csütörtökön történt, heti forgórendszerben, egyszerre két lépcsőházat irtottak. le 
egy napon. Természetesen a gondnok előre el tudta készíteni lépcsöházakra bontva a nyomtatványokat, a 
lakrészek címeivel. A nyomtatványon szerepelt, hogy melyik héten történt az irtás, és melyik lépcsőház „pár" 
volt soron, négy hétre elosztva. Mivel az irtási nap fix volt, és c.sak 52 hét van egy évben, nem tudom, milyen 
célra lehetne még felhasználni egy nyilvántartást, mint, hogy az irtó ez alapján menjen a lakrészekbe, és lássuk, 
hol történt meg az irtás. Ezt tisztázni kellene, mégis mire gondol a panaszos lakó. 

2014 második felében az irtást koordin.áló team (KFT vezetője) úgy döntött, hogy mivel olyan nincs, hogy 
egyszerre egy idóben minden helyiség poloskával fertóz6tt legyen, változtatott az irtási renden és az irtásokra 
fel kellett iratkozni, vagy amennyiben gócpontot érzékeltünk, vagy jelentettek a lakók, mi köteleztük Őket az 
irtásra, ahogy k~ábban is. 

Készséggel elismerve, hogy az irtások hatékonysága nem volt megfelelő, ajánlatot kértünk irtást végző cégtől, 
más megoldást keresve a problémára. Az. ajánlattevő pennetezéses és ködképzéses technológiával végezte 
volna az irtást, de olyan árat kért, melyet a BMSZKI financiális okok miatt nem tudott kifizetni. Ugyanakkor 
a cég vállalása ~t tartalmazta, hogy a garanciális bejárás során nem az egész területet kezelik, hanem c.sak a 
problémás helyiségeket.·Amennyiben periódusokban ismételték volna az irtást, így arra tudtak volna garanciát 
vállalni, hogy az irtás jelentősen visszafogná az ott elszaporodott poloska és csótány problémát. A 
„visszafogás" fontos tétel, de nem megszüntetést jelent . .. 

A lakók elmondása, miszerint a szervezett irtás ősztől leállt, sajnálatosan helytálló. A BMSZKI finanriális 
problémái miatt nem tudta. biztosítani az irtószert a telephelyekre. 

2015. év végén a BMSZKI új irtással foglalkozó céget keresett, így kötött szerződést a I?.évai 
Kömyezethigiéniai Bt.-vel. 2016-ban kezdték meg a munkát, ütemezett határidőkkel, szigorú feltételekkel. 
Bízunk benne, hogy az eddiginél nagyobb eredményeket fog elérni a cég, de hosszú távú tapasztalatokrór még 
nem lehet beszámolni, mert az irtások folyamatban vannak. A korábban leírt felmérést a fertóZÖttségrő~, Ök 
végezték el 2016. január 18.-án. 

A Kőrakás parkban fellelhető emberhez nem méltó körülmények felelőssége jelentősen terheli az üzemeltetöt, 
ez tény. Azonban a problémát teljes egészében az üzemeltetésre hárítani is túlzás. A „Szobabérlők házában" 
évek óta nagyon lerobbant egés?.Ségi, és mentális állapotú lakó él. Több pszichés problémával küzdő lakpnak 
van, mint az átmeneti részen. Készséggel elismerem, hogy lakóink között vannak demens lakók, szociopaták, 
és a Iegkülönböz.őbb pszichiátriai kórképpel küzdő emberek, akiknek valóban gondot okoz a szernélyes,és a 
környezeti higiénés szabályok, szokások betartása. Ami tőlünk telik megtesszük, függetlenül attól, hogy 
kereskedelmi szjlláshelyről beszélünk. 2010 óta küz.diink beteg lakóinkkal, de higiénés problémák miatt, nem 
küldtünk el még senkit az intézményből. 

A problémakör nem egyszerű, mert amennyiben végső megoldásként szerződést bontanánk lakóinkkal a 
higiénés feltételek be nem tartásáért, a végleges lakbatásból küldenénk el lakókat, akik joggal jelentenének fel 
emiatt is. Nem szólva arról, hogy legnagyobb panaszosaink közül is; akik számon kérték, hogy miért 'nem 
szankcionálunk keményen a koszos, piszkos lakrészek miatt, egy-egy spontán látogatáskor azt tapasztaltuk. 
hogy a panaszos lakrésze időnként alig rendezettebb, mint a bepanaszoltaké .. . 

A helyzet komoly, nem lehet félvállról venni, reméljük, hogy az új szolgáltató és a szigorltások eredményesek 
lesznek a rovarok elleni küzdelemben. 
Azonban lényegesnek tartom kiemelni azt is, hogy az ANTSZ-töl kapott információk szerint, a kerület-több 
része is fertőzött, sőt idézek az önnek 1ruldött tájékoztatásukból: : ,,. . . sajnos nem csak a Kőrakás park 1-8 
~·zám alatti épület érintett csótány és polos/ca fertőzöttséggel, hanem egesz Budapest. " · 

' 
A lakókat a működtető nem ösztönzi költség és energiatakarékosságra. 

A hetvenes években, átmenetire tervezett épületet úgy alakították ki, hogy a közös folyosókra nem terveztek 
és nem· is helyeztek el kapcsolót, a villanyok egész nap égtek. A BMSZKI egy érzékelőt szerelt fel a 

• 



.olyosókra, melyek a kinti fények érzékelésére kapcsolnak be, vagy ki. (Nem az esti sötétedésre gyullad ki, 
elegendő, ha napközben kint borús az ég.) Az idén várható elektromos felújítás ezt az eredetileg kialakított 
rendszert is mei f9gja változtatni. · 
A filtésért a FOTA V Zrt. a felelős, nem a BMSZKI fiíti egyedi rendszerben a lakóépületet. Megjegyzem a 
hozzáértők elmondása alapj~ ez is szenzoros módban múk:ödik, ha kint lehűl jobban füt, enyhe idő esetén 
kevésbé. Ha arra igény mutatkozik, próbálunk a FÓTÁ V felé jelezni, hogy az épület túlfűtött, de ebben 
megegyezésre tellene ju1ni annyib~ hogy enyhe telünk ellenére, számos lakónk azért tett panaszt a 
gondnoknál; mert fázik .. . 
Ami pedig az energiatakarékosságot illeti, a tapasztalat az, hogy: sajnos minden szinten elfejtik lekapcsolni a 
vilJanyokat lakóink, pedig ezek nem szenzorosak, hanem kapcsolóval ellátottak. Nem egyszer ott felejtik a 
feltett ételt a gázon. a túlfiítött szállón olyan elektromos radiátorokat használnak lakóink. hogy a gyenge 
elektromos ren®zer miatt, a kollégák rendszeresen járnak át kapcsolni a biztosítékot, arra is volt példa, hogy 
úgy ment el nyaralni a lakó, hogy a lezárt lakrészben ordított a televízió. Ezekkel azért egészítem ki a pontot, 
hogy egy árnyaltabb kép keletkezzen a helyi viszonyokról. 

A BMSZKI, mint szolgáltató a lakókkal szemben sok esetben .,hatóságként" lép feb melyet a lakókkal 
kötött bérleti szerződés és jogszabály sem alapoz meg. 

A kártevöirtással kapcsolatban kiírtakon megjelent, hogy „Amennyiben nem tudunk bejutni a lakrészb,e. fel 
fogjuk nyitni! Annak minden költsége a bérlőt terheli." .~ 
A lakók értesítésének ez is része, de bele írtuk, azt is, hogy miért van ez így, bizonyára ez véletlenül maradt 
le az idézetből. Az új cég, akik az irtást vé~ garanciát csak abban az esetben vállalnak, ha mi~den 
lakrészben el tudják vége'Zlli az irtást. Szigorú feltételeik alapján, amennyiben nem tudnak bejutni lak:része_kbe, 
ettől függetlenül kiszámlázzák az irtás költségét. Ennek megf elelöen, mindenkit értesítettünk az irtásról, 
mindenkit megl(értünk, hogy közös érdekünk az irtás, működjünk együtt, azt is megírtuk núért. ~<lent 
megpróbál~ hogy eredményes legyen a nagy irtás. Intézményünk egyszerűen nem rendelkezik annyi 
z.árbetéttel, és }rapaeitással a cserét illetően, hogy ennyi kérés, magyarázkodás, rábeszélés után, mindeninek 
bizt.osítani tudjuk a zárcserét, hogy a siükséges irtást el tudjuk végezni. 

A feljelentés első oldalának, első bekezdésében az szerepel vádként, hogy a lakóknak nem kötelező alávetniük 
magukat az irtásnÜ, a fertőtlenítési folyamatnak, ezek a kimaradó lakrészek állandó fertőző gócként árasZtják 
el az épületet. . 
Most megpróbáltunk elébe menni a dolognak, megkértünk mindenkit, elmagyaráztuk a miérteket, és ~ciót 
is kilátásba helyeztünk. Fontos lenne eldönteni, hogy akkor most az a probléma, ha hagyjuk, hogy kimaradjon 
lakrész, vagy az a gond, ha mindent megteszünk, hogy bejussunk irtani. .! 

Az előzőekben említett kiírásokon nem egyértelmű, hogy ki annak aláírója a BMSZKI, a BMSZKJ.Kft, 
sőt a legtöbb faliújságra kikerülő tájékoztatón felhíváson sem aláírás, sem pecsét, sem s.k. jelzés nfucs. 
Az intézmény .. vezeroje. nem .. egyszemélyes · döntnökként; ·és· kii:árólagos felelösként"jár „el, az inté:zri\ény ·· 
működése érdekében .kihelyezett tájékoztatók és felhívások tartalmáért melyek a faliújságon megjelennek. Az 
intézmény része a BMSZKI intézményrendszerének, a központi irányítás szerves részeként végzi a feladatáL 
A felhívásokra és tájékoztatókra hetedik éve használjuk a „Vezetőség" formulát, eddig ez megfelel9nek 
bizonyult, javaslom használatát a jövőben is. : 
A lakóknak szái\t, közvetlen névre szóló értesítés, hogy fáradjon le valamely ügyének rendezése érdekébe~ 
felszólítás, felmondás, figyelmeztetés, kérés, stb. eddig is intézményvezetői aláírással ment ki, ezen . ~ern 
javaslok módosítást. · 

A 2016. február 1.-én életbe lépett bérleti díjemeléssel kapcsolatban, lényeges kiemelni, hogy sajnálatosan az 
intézmény nem ö11fenntartó, és a piaci ár ez esetben, - tekintettel- lakóink anyagi helyzetére, messze elrriarad 
a valós piaci áriktól, hiszen azokat a „Szobabérlők házában élni kényszerült lakóink, biztosan nem tudnák 
megfizetni. Azonban a díjak nem elegendőek az öreg épület szükségszerű és időszerű felújítási munkáinak 
elvégzésére. A rezsicsökkentés a saját tulajdonú házakban jelent megtakaritást, intézményekre ,nem 
vonatkozik, így a fenntartási költségek, víz és csatorna, áram, távhő, gáz, és szemétszállítás díja nem csö~ent. 



.t'1~ tudhatom ki tolmácsolta úgy, hogy ,,rég volt már emelés" de ha egy takarító kolléga elmon4ta a 
magánvélemén~ét, nem szerencsés, azonban konkrét név, dolgozó nélkül, a helyzetet nem tudom helyretenni. 
Vaktában t~adas nem elegendő, szükséges konkrét személy megnevezése, és talán a körülmények is. 

Lakóinkkal kötött érvényes szerzödéSűkben az is szerepel, hogy ,jelen szerződés időtartama alatt a mindenkor 
hatályosan megállapított díjat- együtt élő (befogadott) felnőtt személy esetében a pótdíjjal együtt- köteles 
fentiek szerint megfizetni." 
Lakóinkat azért-;);aklatjuk" azzal, hogy vegyék át az emeléssel kapcsolatos tájékoztatót, hogy ne kelljen olyan 
feljelentésre válaszolni, amely jogosan vádol azzal, hogy úgy emeltünk díjat, hogy a díjemelésről ;:nem 
tájékoztattuk itt élö lakóinkat. 

,„ 
Ha a lakónak díj tartozása van, felszólítást kap a hónap végén, hogy az összeget egyenlítse ki, amennyiben 
nyolc nap elteltével a tartozás kiegyenlítésre kerül, a dolog rendeződött. Tárgy hó 27.- én a második felszólítást 
kapják azon lakóink, akiknek két hónap elmaradásuk van, ekkor megint van minimum nyolc nap türehni idö 
a tartozás kiegyenlítésére. Amennyiben továbbra is tartozás áll fenn, a szerződést felmondjuk, ekkor toyábbi 
nyolc nap áll rendelkezésre a rendezésre, amennyiben az összeg kiegyenlítésre kerül, rendeződött a dolog a 
felmondást visszavonjuk, ha a tartozás továbbra is fennáll, újabb értesítést küldünk, melyben a lal,crész 
kiürítését átadását kérjük a lakótól. A kiegyenlítés ~ rendezés úgy van felépítve, hogy minden szaka.s#.-ban 
legyen lehetőség a rendezésre. Szerzódést abban az esetben hossz.abbítunk, ha a lakónak nincs tarto~ 
Szerencsére nem is jellemzö, hogy tartóz.ás miatt távoznának el lakóink. :: 

! , .. ; 
· >; 

Természetesen,~tán felül áll, hogy lakóink ugyanolyan emberek, mint Ön, vagy a vezetőség, (vagy ·mint 
bárki más) amikor Jogokról van szó, amikor azonban kötelezettségekről, akkor viszont kritikát kapunk, ·mert 
nem mutatunk eJegeri.dő szociális érzékenységet lakóink felé a kereskedelmi szálláshelyen. Minden erőnkkel 
azon dolgozunk hetedik éve, hogy a mi részünkről ne kelljen senkit az utcára tenn~ (bár még eb~n a 
szerencsére csak pár esetben) is minden lakónak elmondjuk hova fordulhat, söt amennyiben férőhel~ van 
itt helyb~ azonpal elhelyezzük a lakót az átmeneti szállásunkon. Még olyan lakónk is van, akit irnen 
helyeztünk viss2a újra a „Szobabérlők ház.ába" igen komoly szociális munka eredményeképpen. . . 

. .„ 
A „Szobabérlők házában lakók életkörülményei valóban romlanak, annál is inkább, mert már az átvételn,él is 
rettenetes állapotok voltak elsősorban az elektromos hálózat és a fürdőszobai vizesblokkok tekinte~ben, 
hiszen az épület, ahogy már korábban is írtam, átmeneti munkásszállásnak épült, melyet azonban a mai Qapig 
laknak ... 

: ·. 

Semmilyen konkrét bizonyítéka nincs annak, hogy Budapestet, de akárcsak a szobabérlős, részt is, a négyes
ötös lépcsőházban élö hajléktalan párok fertőzték volna meg csótányokkal vagy bármi mással. Sőt, az átm,~neti 
szállón sokkal könnyebb kontrollt gyakorolnunk, hiszen: minden szobába be tudunk jutni, irtani, a recef?.ción 
mindenkit kontrollálni tudunk, mit hoz be, az esetlegesen feleslegesen bekerült holmik kidobására köt~l.ezni 
tudjuk lakóinkat, sőt együttműködési szerzódés keretében a mentális betegeinket megfelelő szakell~ba 
tudjuk delegálni. Az pedig egyszerűen tárgyi tévedés, hogy a lakók guberált holmiját mi raktároznánk. A letéti 
raktárunkat gondnok -felttgyeli,„eltávozás után··három ·hónapig ·őrizzük · az"átválogato14···beszakolt hoJ.rillka:t 
Pincehelyiséggel kizárólag swbabérlős ügyfeleink rendelkeznek, melyek rendben tartását maximum 
udvariasan megkérhetjük. 

Sok problémát okoz a lakóknak a fizetési fehzólitásokkal való zaklatás is. . 
Készséggel eliSQlerem, hogy gyakran felesleges egy-egy lakónál az első felszólítás, mert vagy postai átfutási 
idö, vagy a könyvelés lassúsága miatt, később látjuk a befizetést, ilyenkor természetesen tárgytal~ a 
felszólítás, de ezt minden esetben elmondjuk a lakónak elnézést kérve. Igyekszünk ezeket a hi~ákat 
minimaliz.áJni, de ez sajnos néha előfordul. Gyakorlatilag a szobabérlös részen túl is, gyakran kapunk ólyan 
értesítőt, mely fizetési felszólítás, azzal a megjegyzéssel, hogy „amennyiben rendezte tekintse tárgytalannak.. „ 
De, az is tény, hogy van olyan eset is, amikor éppen ez segíti a rendezést, mert elkerojük keresni és megoldani 
a problémát Hiszen a hibák is nagy változatosságot mutatnak: más a befizető, nincs címe a feladónak, más az 
összeg, csak vezetéknév szerepel a rovatban, például Kovács névvel, és sorolhatnám, mi minden elöfordUlhat 
ezzel kapcsolatban. 

" „ 
~ 



A fizetési felszólításon szerepel ,,nettó" kifejezés, ez 2010 óta rajta van a nyomtatványon, ha szükséges 
töröljük, annyi kéréssel, hogy a meglévő papírokat hasmáljuk el, az újra nyomtatottakon töröljük. Ha ez arra 
utalna, hogy a llMSZKI fizet-e áfát, akkor természetesen a törvényi előírásoknak megfelelően fizeti a töryény 
által előírt áfát. --

Az intézmény gondnoka valóban pénteken rövid műszakos volt, mert csütörtökönként hosszú műszakban 
végezte a feladatát, hogy a dolgozó lakóink is tudjanak vele találkozni. A tavalyi év első negyedévében 
azonban a gondnok kolléga eltávozott, az új gondnok 7 :30-15 :30 között elérhető. Indokolt esetben a BMSZKI 
hétvégén müsz.aki ügyeletet tart, a biztosíték problémát pedig biztonsági őreink tudják kezelni. A ~Özös 
helyiségek villanyszerelési problémáit munkalappal kérjük meg, időnként valóban vámi kell pár napat a 
javításra, ez nem a gondnokon múlik, sok intézményben látja el feladatát a szerelő. -

A közös használatú helyiségekben és lakrészekben is előfordul a penészesedés 
A jelzett hibákat továbbítjuk a karbantártó egység felé, az előző évben bizonyos nehéz.5égek miatt, erősen 
lelassultak a bibák javításai, de bízunk benne, hogy az új apparátus hatékonyabban tudja majd a javítás~kat, 
kezeléseket elv~ezni. A fütéssel kapcsolatban, fentebb már leírtam a helyzetet. · ' 

A szociális munkások a 4-5. lépcsőházra vannak hitelesítve, a többi lépcsóház ugyancsak szociális 
segitségnyúltisra szoruló lakóinak nem segítenek. 

Ha jól értem, egy8zer az a panasz, hogy két szociális munkás kolléga az átmenti szálló lakóinak ügyeit mtézi, 
segíti. Ez valóban így van, szeivezeti felépítésünknek megfelelően a két kollégára 122 fő lakó jut, de egé$zen 
más tartalommal, mint a szobabérlős részen, mely tartalom részletes kifejtése meghaladja ennek a levély.1,ek a 
tartµmát, hiszen csak a szűken vett átmeneti sz.állós eljárási rendünk, egyéb mellékletek nélkül 54 oldala'.$, de 
ez, szakmai tartalmát illetöen, a nálunk átmenti elhelyezésben élő lak.óinkra vonatkozik. -_; 

• 
·~ ':/ 

A szobabérlős részre egy szociális munkás jut, mert a kereskedelmi szálláshelyen már nincs fenti~el 
megegyező szociális munka Tapasztalataink szerint, az átmeneti elhelyezésből kikerült lakóink, öntudatosan 
kezdik meg az önálló életet, a végleges lakhatást biztosító szobabérlös részen. Anélkül, hogy a szociális mµnka 
részleteibe merülnék, azért fontos hangsúlyozni azt is, hogy ez a viszony, nem csak abból áll, hogy a ;lakó 
helyett elintézünk mindent, hanem együttműködési kötelezettségeket is tartalmaz, melyet mindkét félnek 
szükséges betartani. í ' .~ .\: 

A négyes-ötös lépcsőházban élő lakóink, minden támogatási lehetőséget megkapnak, - tucatjával írom aJá az 
igazolásokat- azonban az Ó támogatásaikat, nem a kerületi önkormányzat intézi, hanem a HIK Könyves ifoda, 
mert rendeletileg oda tartoznak. Minden nap frissítjük az aznapi álláslehetőségeket, melyet átmenetis és.nem 
mellesleg érdeklődő szobabérlós lakóink együtt böngésznek, a lakáspályázatokról, melyet ~első 
levelezésünkböl látunk, mindenkit tájékoztatunk, aki egyáltalán belefér a pályáz.at feltételrendszerébe. -
Szobabérlős lakóink közül többen is pályáztak a kerületi lakásokra, és többen is nyertek szerencsére, és :az is 

__ tény, hogy pályázati._nyomtatványért be kellett fáradniuk-a XV. kerületi Önkormányzatba és-oda is kcllett --
visszavinniük. --,: 

'• 
. _. 

A másik panasz, hogy a munkatársak: mellébeszélnek és a kiszolgáltatottságot kihasználva, arra rájá!Szva 
vi5?0nyulnak a lakókhoz, semmitmondók. , 
A vaktában támadás nem elegendő a kivizsgálásához. Nem az én tisztem eldönteni, akár csak e levél fény~ben 
is, mennyire képviselném az intézményben a mellébeszélés tényét. Mjnimális szabályokat kénytel~nek 
vagyunk betartatni mindkét intézmény típusban, de kiszolgáltatottságát soha senkinek nem használtuk ~, ha 
semmi m~ nincs is rá okunk, nem itt lakunk, nincs is ilyen eszközünk, kontrollnak pedig ott vanriá.k a 
szerteágazó szabályaink, és nem utolsósorban a lakók. Ezért szükséges lenne konkretizálni a problémát, __ és a 
körülményeket is. -~ 
Tekintettel a hely szűkére, röviden: 
A gondnok irányítja a takarítást a házban, szervezi a javításokat, karbantartásokat, irtáspkat, 
szobaellenőrzéseket, lakóink bejelentéseit műszaki kérdésekkel kapcsolatban. i r 



A szociális munkás kapcsolatot tart a lakókkal, intézi az értesítéseket, adminisztrációt, lakóink ügyes-bajos 
dolgait, kéréseit, ha elkerülhetetlen elfogadható mértékű esetkezelést is végez, konfliktust kezel. .. 
A biztonsági őr a ház rendjéért felel, ha azonnali beavatkozást igénylő helyzet van, megpróbálja lecsillapítani 
a feleket Elküldi az illetéktelen személyeket a házból. ·< 

A kamerarendszer és a biztonsági őr jelenlétének értelmét és hatását a lakók nem tapasztalják. 

Ha semmi másért, már csak azért is szükség van a jelenlétükre, mert egy 8631 négyzetméteres intézmén:yben 
egy ügyelő kolléga nem lehet egyedül. Régi szobabérlős lakóinktól tudjuk mi is, hogy a múltban, szerencsére 
a jelenben egyre ritkábban, súlyos, azonnali beavatkozást igénylő, vagy hivatalos sz.ervek bevonását is igénylő 
helyzetekben segítettek. Nem egyszer töp:ént verekedés a piaci részen, ritkábban az átmenetin, volt, hogy lakó 
felgyújtotta mágát a társalgó foteljében, ittas állapotban agr~v személyt kellett kivezetni, a lakók 
fenyegették egymást, a biztonsági őrt hívták segítségül, férj bántalmazott feleséget, és így tovább. 
A biztonsági őrnek nem az a feladata, hogy a guberált dolgokra figyeljen, és a biztonság sem ettől oldódik 
meg, vagy sem. Az Ö feladata, hogy ha idegen „beköltözik a lépcsőfeljáróba, akkor kivezesse, vagy ha 
magánkjvüli részeg „vendég" menne fel ismerőséhez a" Szobabérlők ház.Aba," akkor visszatartsa. 
A kamerán, egy,?löen elos.ztva nyolc négyzet van, a nyolc lépcsőházra, ez nem alkalmas arra, hogy azt lássa, 
hogy ki mit visz be esetlegesen a szatyrában, ahogy az sem lehetséges, hogy ennek elkerülése miatt, meg hat 
biztonsági őrt alkalmazzunk az intézményben. A behozni kívánt holmikat elsősorban az átmeneti sz~ón 
tudjuk kontrollálni. A „Szobabérlők háza" ilyen szempontból úgy működik, mint bármely más ház, ::ahol 
szintén nem tudjuk, hogy szomszédjaink közül ki-ki mit visz haza. . -. 
(A tavalyi évben hasznos volt a kamera, amikor egyik hölgy lakónkat barátja több késszúrással életveszélyesen 
megsebesítette. A rendőrség a kamera által tudta beazonosítani az elkövetőt) 

A bérlők jelezték számomra, hogy amennyiben az intézményben haláleset történik, akkor az elh~nyt 
lakók személyes holmiját a dolgozók eltulajdonítják. ~-

;:· 
Abban az esetben, ha az intézményben· haláleset történik, először a hatóságok mellllek be a lakrészbe, ·.akik 
hivatalból lezárják a lakrészt, majd a kulcsot éppen az esetleges visszaélések miatt, átadják a XV kerületi 
önkormányzat hagyatéki csoportjának, akik személyesen jönnek ki, és veszik fel a leltárt a szobában. Évek 
óta állunk munk'\kapcsolatban velük. Természetesen minden értéket felvesznek, amit a lakrészben taláÍnak, 
és Ók azok, akik az örököst is felkutatják, akik jó esetben kiürítik a lakást. Ha nem, akkor, a takarító 
sz.emélyzet dobja ki a holmikat lehetőség szerint védőöltözetben. ~· 
Ami a bizalmat illeti, hogy a lakók nem mernek kulcsot leadni a recepción: semmilyen kulcsot senki ;nem 
adhat le a recepción, mert nem vesszük át, ti. a recepción, az átmeneti szállón élők kulcsai vannak. Egyetlen 
kivétel, ha hétvégén kerül valaki kórházba és ragaszkodik hozzá, hogy nálunk hagyja a kulcsát. (Bori~ékba 
tesszük, lezárjuk, így kerül a gondnokhoz.) ·~~ 

- A mai .napo~ 2016. február 2L- én„a-gondnok:nak átadott kulcsokat megszámoltam. - -·· · · · 
Lépcsőház/darabszámra lebontva: 

.:· 

• 1-es lépcsőház 9 db 
• 2-es lépcsőház 9 db 
• 3-as lépcsőház 14 db 
• 6-os lépcsőház 8 db 
• 7-es lépcsőház 7 db 
• 8-as lépcsőház 9 db 

Itt jegyzem meg, hogy szobabérlös lakóink esetében sosem kellett leadniuk kulcsot, a múltban sem és fuost 
sem, ezek a kulcsok a lakók kérésére kerültek hozúnk, elsősorban, az irtás, vagy egyéb gond esetére adt4Jc le. 
Ennek a pontnak a korrekt kiviz.sgálásáboz is szükség van konkrétumokra, sőt leginkább ennek a pon~alc a 
kivizsgálásához~ Tennészetesen személyesen is fogadom a panaszos lakókat, nem csupán a fogadóóráinon, 
hanem soron kívül is gyakran, annak érdekéb~ hogy problémájukat kivizsgáljuk és lehetőség szerint 
mielőbb orvosoljuk. . , 



Az Ön.kormányzat rendbe tette az épület mögötti részt, oda közösségi élet megélésére alkalmas 
"baldachint" építetett, melyet a BMSZKI jelenleg a falevelek tárolására hasmáL 

A faleveleket kötelező összeszedni az intézmény környékéről, azonban a konténerekbe hivatalosan nem lehet 
kidobni, mert vagy büntetnek, de leginkább nem viszik el. A segédmunkás összeszedte, bezsákolta, és 
ideiglenesen, jobb híján, a filagóriában helyezte el. Tavasszal megpróbálunk szállítást intézni, annál is inkább, 
mert pályázatot nyújtottunk be, melynek keretében raklapokból kerti padokat építünk lakóinknak, hogy 
filagóriákban le "tudjanak ülni, a jobb közösségi életkialakítá.~nak érdekében. 

A felmerült kérdésekkel, panaszokkal, gyanúsításokkal és minden egyébbe] kapcsolatban, - elsősorban a 
problémák több szemszögből megismeréséhez, - javaslok Önnek egy munkaidőben történő szem,~lyes 
látogatást is. Annál is inkább, mert bár körülményeink a tavalyi évben sem voltak fényesek, egy i~sal 
összefüggő panaszon kívül más feljelentés szerencsére nem történt. 

Budapest, 2016. február 21. 

' 

Akkád Márta 
Intézményvezető 

' -,. 

:~ 
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Győri Péter 
szakmai igazgató részére 

Tisztelt Győri Péter Szakmai Igazgató Úr! 

Körzetes képviselőként és az Egészségügyi, Szociális és Esélyegyenlőségi Bizottság 
elnökeként több megkeresést kapok a 15. kerületi intézményükböl a Kőrakás park 1-8. szám 
alatti Szobabérlők házának lakóitól, bérlőitöl. A nyolc lépcsőházas intézmény különböző 
lépcsőházaiból érkező megkeresések és segítségkérések ugyanazon témaköröket és 
problémákat érintik, így nem feltételezem, hogy valamelyik igazságtartalma, vagy alapja 
megkérdőjelezhető. A Szobabérlők házának lakói ugyanazokról a problémákról számolnak 
be, amelyeknek több esetben saját magam is tanúja lehettem. Tizenhárom intézményükben 
nem uralkodnak azonos állapotok, intézményeik nagy részében a Kőrakás parki állapotok 
nem tapasztalhatóak, így reményt látok arra, hogy a nyújtott szolgáltatás színvonala emelhető 
és a fennálló állapotok, problémák orvosolhatóak. 

A lakók problémái. melyekkel megkerestek a következőek: 

• Az épület minden lépcsőházában és minden szintjén fennáll a csótány és az ágyi 
poloska fertőzöttség. A bérlők, a lakók szerződésében nem szerepel, hogy kötelezően 
alá kell vetniük magukat, lakrészüket az irtási, fertőtlenítési folyamatoknak. Ezt sokan 
nem is teszik meg. Ezen „kimaradó lakrészek" állandó fertőző gócként árasztják el 
füleg ágyi poloskával az épületet. Az irtás többek elmondása alapján hígított anyaggal 
történt, nem megfelelő módszerrel a Bábolna Bio által korábban. A lakrészek bérlőivel 
aláíratták a folyosón, hogy volt irtás, majd a lakrészükbe, csak egy két helyre 
spricceltek be ebből a kétes hatásfokú vegyszerből és mentek tovább. Többek 
elmondása alapján az aláírásra kerülő papíron hiányzik a dátum, így az később 
bármikor, bármilyen célra felhasználható. Sok lakrész kimaradt. Engem, mint 
képviselőt hívtak már ki az úgymond irtás után, amikor megállapítható volt, hogy a 
konyhai csótánycsapda tele volt különböző nagyságú csótánnyal és a konyha 
villanyoltásra szinte megmozdult a bogaraktól két nappal az irtás után. Ügyféltől 
papírjaiból kisétáló ágyi poloskát is kaptam már, valamint a hozzám fordulók saját 
bőrén tapasztalható nyomok, csípések is bizonyítják, hogy akkor is, ha ők rendezett 
körülmények között élnek nem mentesülnek az ágyi poloska fertőzöttség alól. A lakók 
szeretnének közösségi életet élni, · baráti-, családi kapcsolatokat ápolni, elhelyezkedni, 
munkába járni, amely tevékenységet az, hogy egy papírral, egy kézfogással, egy 
kabátlevétellel átadhatnak egy nehezen és költséges módon irtható, gyorsan szaporodó 
élősködőt erősen hátráltat. Azt kell mondjam, a Kőrakás park 1-8. számú épületben 
fellelhető állapotok emberhez nem méltó körülményeket biztosítanak az ott élők 
számára. Engem nem vígasztal a korábbi megkeresésemre adott válasz, hogy 
nyugodtan bárki feljelentheti az ÁNTSZ-nél az üzemeltetőt/szolgáltatót, amit többen 
meg is tettek, mert a vizsgálatok bár megállapítják a fertőzöttséget, kimutatják azt is, 
hogy a BMSZKI mindent megtesz az elhárítás érdekében. A lakók ezt az igyekezetet 
nem tapasztalják, sőt a XV. kerületben ezek az emberek szándékukon kívül a buszok 



párnázott székein keresztül, utaz.ás, kapcsolatápolás során a fertőzést tovább terjesztik, 
ami súJyos közegészségügyi problémát vet fel. 

• A lakók elmondásai alapján az elmúlt hónapokban, közel fél éven keresztül szünetelt 
az irtás. Ezt a körülményt az ÁNTSZ helyszíni vizsgálata 2016. január 18-án meg is 
állapította. A korábbi két hetente csütörtökönként végzett kétes hatásfokú irtás után 
2015. szeptember 8. és 2016. január 18. között semmilyen lépést nem tett a 
BMSZKI a fertőzöttség megszüntetésére, megállítására, hagyta a rovarokat 
szabadon szaporodni a lakók kárára. A lakók elmondásai alapján a 2015. júliusa óta 
nem volt irtás, így nem értik hogy a szolgáltató milyen munkáról tudott igazolást 
felmutatni. Az ÁNTSZ helyszíni vizsgálata alatt is észlelte több helyen az Átmeneti 
szállás és a Szobabérlők házának területén a csótány és ágyi poloska fertőzöttséget. A 
BMSZKI mint szolgáltató nyújtja a lakók felé a lakhatás körülményeit a Szobabérlők 
házában esetenként 28.000+7.000.-Ft-ért, amely összegért elvárható lenne az emberi 
körülmények biztosítása, a lakhatás minimális feltételeinek biztosítása. A lakók 
villanyfénynél alszanak, a szoba közepén, hogy reggelre ne legyenek teli csípésekkel. 
Esténként a közös használatú helyiségekben, a konyhákban égve hagyják a villanyt, 
hogy ha este kimennek vízért, ételért ne mozduljon meg a konyha, s ott hagyott 
tárgyaik ne legyenek teli csótányokkal. Ez egyrészről nem energiatakarékos 
gazdálkodás, nem környezetkímélő, másrészről nem emberi és mindennapi élet 
folytatására alkalmas lakhatási körülmény. 

• A lakókat a működtető nem ösztönzi költség- és energiatakarékosságra. A 
folyosókon égnek egész nap a villanyok, a fűtés nem szabályozható. A bejárati ajtó 
mellett is van fűtőtest, majdnem a szabadban, hiszen a bejárati ajtók nem záródnak, 
nem zárhatóak. A folyosók is fűtöttek, ott szobai a hőmérséklet. Az épület túlfűtött. A 
rovarok jelenléte miatt az épület lakrészeiben és közös használatú helyiségeiben is 
folyamatosan égetik a villanyt. 

• A BMSZKI, mint szolgáJtató a lakókkal szemben sok esetben „hatóságként" lép 
fel, melyet a lakókkal kötött bérleti szerLÖdés és jogszabáJy sem alapoz meg. 
Történt ez legutóbb a 2016. január 18-i kártevöirtással kapcsolatban kiírtakon is 
megjelenítve: „Amennyiben nem tudunk bejutni a lakrészbe. fel fogjuk nyitni! Annak 
minden költsége a bérlőt terheli." Ezen két mondat leírására milyen rendelkezés ad 
lehetőséget a BMSZKI vezetőségének, akinek aláírása szerepel a lap alján? 

• Az előzőekben említett kiírásokon nem egyértelmű, hogy ki annak aláírója a 
BMSZKI, a BMSZKI Kft., sőt a legtöbb faliújságra kikerülő tájékoztatón, 
felhíváson sem aláírás, sem pecsét, sem s.k. jelzés nincs. 

• A Jakók megkerestek a tervezett és 2016. február l-től életbe lépő bérleti díj emeléssel 
kapcsolatban is. A bérleti díj 1.000.- Ft-os emelése első ránézésre avatatlan szemeknek 
nem sok, de azoknak az embereknek, akik máshogy nem tudták megoldani 
lakhatásukat, életkörülményeik a Szobabérlők Házába kényszerítették, azoknak 
hatalmas, némelyikük számára kifizethetetlen összeg. Az emelés indokoltságát nem 
értem. A XV. kerületi Önkormányzat több száz millió forintért szigeteltette körbe a 
Zsókavár projekt keretében az épületet kívülről. Ezzel a fűtési költségeknek 
csökkenniük kellett. A rezsicsökkentéssel az épület fenntartási költségei csökkentek, 
hiszen csökkent a víz- és a csatorna, az áram, a távhő, a gáz, a szemétszállítás díja is. 
Ezen jelentős csökkentések hatását a BMSZKI László Tamás országgyűlési 



képviselőnk hatására és közbenjárására, késve ugyan, és csak részben érvényesítette. 
A Konnány azóta további csökkentéseket és költségkímélő intézkedéseket hajtott 
végre, amelyek hatása a bérleti dijak megállapításánál nem jelentkezett. A lakók 
felháborítónak tartják az emelést, különösen annak magyarázatát a dolgozók 
tolmácsolásában: „rég volt már emelés". A jelentkező problémák, a szolgáltatás 
minősége, a Kormány intézkedései alapján emelésilk nem megalapozott, nem 
indokolt, s a lakók helyzetére hátrányos következményekkel jár. 

• Tisztelettel kérem Önöket, a bérleti díj emelés elvetésére, a tervezett bevezetés 
körülményinek átgondolására. Sokan érvényes bérleti szerződéssel rendelkeznek ez 
év közepéig, végéig, melyben összegszerűen szerepel, mint kötelezettség a 28.000.
Ft befazetésének kötelezettsége. Ezen bérlőkkel szemben hogyan és mily módon 
kívánják érvényesíteni az emelést? Milyen jogon zaklatják őket naponta azzal, 
hogy írják alá a papírt, hogy átvették a tájékoztatást az emelésről, s tudomásul 
veszik azt? Mi történik akkor, ha az érvényes bérleti szerződéssel rendelkezők nem 
fizetik meg az 1.000.- Ftos emelést? A BMSZKI egyoldalúan felbontja a szerződést, 
vagy módosítja azt? A jogaikért küzdők utcára kerülnek, ügyük a bíróságra? Miért 
fenyegetik azon lakókat, akik nem kívánják átvenni az emelésről szóló tájékoztatót, 
hogy szerződésük. nem kerül meghosszabbításra? Nem szociális érzékenységről tesz 
bizonyságot a lakók, a kilátástalan helyzetben élők félelemben, bizonytalanságban 
tartása. A bent lakók ugyanolyan emberek, mint én vagy a BMSZKI vezetősége, 
így ugyanúgy megilleti őket minden emberi és polgári jog, ennek megfelelően 
pedig a tisztességes eljárás a bérbeadó részéről. 

• A Szobabérlők ház.ában lakók életkörülményei folyamatosan romlanak. Olyan 
problémákkal találják szemben magukat a korábbi bérlők a szolgáltató váltás után, 
melyeket 2009-ben még nem tapasztaltak. 2009-ben Pelle József promóciós 
tevékenységet végzett, Győri István is kijött a kerületbe. A Hartyán Általános 
Iskolában tartott fórumon is elmondták, hogy nem létesül az épületben hajléktalan 
szálló, semmilyen hátrány nem éri a bent lakókat. Az azóta felbukkant csótány- és 
ágyi poloska fertőzöttség, a közbiztonság romlása az épületben és korábban a 
környéken is, a higiéniás körülmények romlása nem hátrány? A szolgáltató váltáskor 
kiürítésre került a 4-5. lépcsőház. Bekerültek azóta az ott lakókkal a guberálásból 
származó fertőzött hulladékok az épületbe. Ezek raktározásra is kerültek, így a 
fertőzöttség nőtt, sőt a lakók átköltöztetésével a Szobabérlők ház.állak megüresedett 
lakásaiban szét is terjedt. A felmerült problémák, a lakókat ért károk miatt a lakók 
semmilyen ellenszolgáltatásban nem részesültek a BMSZKI részéről. 

• Sok problémát okoz a lakóknak.a fizetési felszólításokkal való zaklatás is. Hiába 
utalnak a lakók, vagy fizetnek ·be a házipénztárba~ az nem jelenik meg rögtön, sőt 
hetekkel később sem a rendszerben. Megkapják a lakók fizetés esetén is a nem túl 
barátságos, fenyegető felszólítást. Van, aki igazoltan március 13-án fizetett a 
házipénztárban, majd április 1-i dátummal megkapta a felszólítást, van aki még 
későbbi időpontban. A fazetési felszólításon a lakók kifogásolták a „nettó tartozás" 
megfo~almazást is. Nem értik, hogy ha a BMSZKI szolgáltatást nyújt, akkor miért 
nincs AF A, miért szerepel nettó összeg? 

• Többször merül fel, hogy a szerződés szerinti működőképes állapotot a BMSZKI nem 
biztosítja, hiszen péntek délben a „gondnok"távozásával a problémák a következő hét 



hétfüjéig minimum várnak megoldásra. A konyhákban, mosdókban akár napokig nincs 
áram ilyen esetekben. 

• A közös használatú helyiségekben és a lakrészekben is előfordul a penészedés, 
melynek egészségkárosító hatása közismert. A központi fütés miatt meleg van, a 
szabályozás nem megoldott, a lakók már annak is örülnek, ha ki lehet nyitni a fűtést. 

• A szociális munkások a 4-5. lépcsőházra vannak hitelesítve, a többi lépcsőház, 
ugyancsak szociális segítségnyújtásra szoruló lakóinak nem segítenek. A 4-5. 
lépcsőházból is többen kerestek meg, hogy semmiben nem kapnak segítséget, az 
önkormányzat támogatási lehetőségeiről, lakáspályázatáról semmilyen tájékoztatással 
nem rendelkeztek. Sokan jelezték, hogy a szociális munkásokkal nem lehet beszélni, 
azok semmitmondóan, lekezelően, mellébeszélve, a kiszolgáltatottságot kihasználva, 
arra rájátszva viszonyulnak a bérlókhöz. Ezen körülmények miatt a bérlők 

szeretnék tudni, hogy pontosan mi a gondnok, a szociális munkás és a biztonsági 
őr BMSZKI által meghatározott munkaköre!? 

• A kamerarendszer és a biztonsági őr jelenlétének értelmét és hatását a lakók nem 
tapasztalják. A guberálásból származó dolgok bekerülnek, a biztonság nem 
megoldott. 

• A bérlők jelezték számomra, hogy amennyiben az intézményben haláleset 
történik, akkor az elhunyt lakók személyes holmiját a dolgozók „eltulajdonítják". 
Ezt látva a lakók nem mernek kulcsot hagyni a recepción, nem bíznak a 
személyzetben. 

• Az Önkormányzat rendbe tetette az épület mögötti, óvoda előtti részt, oda 
közösségi élet megélésére alkalmas „baldachint" építetett, melyet a BMSZKI 
jelenleg a falevelek tárolására használ. 

A lakók nevében és kérésüket tolmácsolva szeretném Önt arra kérni, hogy a fent 
említett problémák orvoslásra és kivizsgálásra kerüljenek, kerüljön „lakossági fórum, 
egyeztetés" összehívásra, melyre meghívást kapnak a tulajdonos, a Fővárosi 

Önkormányzat meghívottai, a szolgáltató, a BMSZI vezetősége, az intézmény lakói, 
esetleg a környező épületek lakói. 

Budapest, 2016. január 29. 

Tisztelettel: . 

Victorné dr. Kovács Judit 
körzetes önkormányzati képviselő 

06 20 350 6859 
kovacs.judit@fidesz.bo 
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Tárgy: Re : BMSZKI Kőrakás park (1157 Bp . ) Szobabérlők házával kapcsolatos bérlői panaszok 

Tisztelt Kovács Judit, 

Részletekbe menő megkeresését megkaptam Némi időt vesz igénybe, amíg összeállítjuk tényszerű 
válaszunkat, valamint megtesszük a szükséges intézkedéseket. 
Addig is türelmét kérjük. 
Üdvözlettel 
Győri Péter 
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